
 
 

20. marts 2014 

 

 

I medfør af § 37, stk 1 i Inatsisartuts forretningsorden skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Vil man fortsætte fødevareforsyningen med luftfragt? På trods af, at der muligheder 

for forsyningen med søfragt. 

2. Kan Naalakkersuisut kræve, at man sørger for fødevareforsyning med skib tidligere 

på året? 

 (Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Den nødvendige fødevaresortiment i Kangaatsiaq er på denne tid af året stærkt svindene, også på 

trods af, at der er muligheder for forsyning ved hjælp af mindre både og joller, kan det først 

forventes at der kommer et forsyningsskib ultimo april. Det gør priserne på flytransporterede 

fødevarer selvsagt høje. Jeg vil gerne vide, om Naalakkersuisut kan kræve, at der sendes 

forsyninger tidligere på året end planlagt, med det formål at give forbrugerne bedre forsyning. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 


